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Auto's slalommen om de kuilen heen op de Hoge Hereweg in Glimmen bij natuurgebied 
Appèlbergen. Foto: Jaspar Moulijn 

Negen betrokken inwoners die van zich laten horen, twee wethouders 
die zich daar niet in herkennen en twaalf raadsleden die in verwarring 
achterblijven. „Hebben de bewoners hier dan een verhaaltje 
verzonnen?” 

De zandwegen rondom Noordlaren hebben kuilen zo diep dat de visite of 
thuiszorgmedewerker er niet overheen durft. Een groep omwonenden en andere 
betrokkenen greep een gemeenteraadsdebat over het zandwegenbeleid aan om hun 
ongenoegen te uiten. De gemeente Groningen heeft onvoldoende kennis van zaken om 
zandwegen goed te onderhouden, is hun mening. 

Met name sinds de herindeling van Groningen, Haren en Ten Boer is er iets veranderd, vindt 
Jan Schuurmans uit Glimmen. „Ik woon al 40 jaar aan de Hoge Hereweg”. Lange tijd was er 
volgens hem kennis en kunde over het beheer van de zandwegen. „Maar sinds de 
herindeling lijkt die kennis en kunde verdampt, verdund en verdwenen.” 

Het beheer van de zandwegen wordt gedaan door de afdeling Stadsbeheer van de 
gemeente Groningen. Die doen maar wat, vindt een andere bewoner. „What’s in a name” , 
zegt David van der Kellen van de Stichting Landelijk Gebied Haren erover. „Stadsbeheer 
heeft geen ervaring en affiniteit met zandwegenonderhoud.” 

Bewoners voelen zich bovendien onvoldoende betrokken en gehoord bij de totstandkoming 
van het zandwegenbeleid, wat in hun ogen tekortschiet. Er moet meer worden 
samengewerkt, vindt ook Luuk Hoenderken van dorpsbelangen Noordlaren. 

‘We zijn geen kemphanen’ 

Wethouders Kirsten de Wrede (Partij voor de Dieren) en Mirjam Wijnja (GroenLinks) hoorden 
het allemaal aan. De een gaat over het landelijk gebied, de ander is verantwoordelijk voor 
stadsbeheer. „Het beeld ontstaat dat we kemphanen zijn, maar daar wil ik afstand van 
nemen”, zegt De Wrede. „Wij zijn blij met de betrokkenheid en liefde voor het gebied.” Die 
betrokkenheid wordt volgens Wijnja juist benut. Ze herkent zich niet in het beeld dat de 
gemeente niets doet met input van bewoners. „Wij zijn daar juist blij mee.” 

De Wrede heeft wel begrip voor de ergernis van bewoners sinds de herindeling. „In een 
grote gemeente gaan dingen anders dan in een kleine”, stelt ze. „Zaken zijn soms moeilijker 
te regelen en ik kan me voorstellen dat dit niet prettig voelt.” 

https://dvhn.nl/groningen/stad


Maar Wijnja bestrijdt de directe link die wordt gelegd tussen de herindeling en het 
zandwegenbeheer. „Voor een deel werken dezelfde mensen hier als in de toenmalige 
gemeente Haren. Het is niet zo dat mensen ineens zijn verdwenen.” Wel geeft ze aan dat 
personeel soms een andere baan krijgt. Daarom werkt de gemeente intern hard om kennis 
en kunde te behouden. „Niet alles is geweldig of precies zoals voor de herindeling, maar het 
andere uiterste is ook niet waar.” 

Twee verschillende werelden 

Wat overblijft is een gemeenteraad in verwarring. „Hebben de bewoners dan een verhaaltje 
verzonnen?”, wil raadslid Mariska Sloot (Stadspartij) weten. Een echt antwoord krijgt ze daar 
niet op. Door tijdgebrek dreigt een politiek debat überhaupt achterwege te blijven. „Dit 
onderwerp is te belangrijk om nu af te raffelen”, vindt Sloot. 

Andere raadsleden zijn het daarmee eens. „Ik wil tijd om te onderzoeken waar het verschil zit 
tussen de wethouders en de bewoners, want ik hoor twee verschillende werelden”, zegt 
Leendert van der Laan (Partij voor het Noorden). En dus wordt het debat over een aantal 
weken hervat. „Er is geen andere optie”, stelt PvdA-er Rita Pestman. „Dit is heel slecht 
gepland. Ik vind hier wel wat van.” 

Voorzichtig positief naar huis 

Ondanks de chaotische avond gaan de bewoners niet ontevreden naar huis. „Het voelt alsof 
de wethouders een andere werkelijkheid hebben dan ik”, zegt David van der Kellen. Maar feit 
is dat hij nu wel de aandacht heeft van de gehele gemeenteraad en dat stemt tot voorzichtige 
tevredenheid. Jan Wittenberg kreeg voor het eerst het gevoel dat er een opening is om 
problemen op te lossen. „Maar het moest eerst wel even knallen om iets in beweging te 
krijgen.” 

En of er beweging is, want Luuk Hoenderken van dorpsbelangen krijgt de volgende ochtend 
meteen twee adviseurs van de beide wethouders over de vloer. Hij denkt dat de bewoners in 
ieder geval hebben bereikt dat iedereen duidelijk heeft dat het zandwegenbeleid niet 
volstaat. „Er zit een verschil tussen beleid maken en uitvoeren. Het uitvoeren ontbreekt nog. 
Ik denk ook dat de wethouder onvoldoende weet wat er leeft, dat hebben we nu goed 
duidelijk kunnen maken.” 


